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Příjezd: 

Žádná víza ani speciální očkování není třeba, jediné co potřebujete je potvrzení o očkování proti 
hepatitidě B (to máme všichni už od 1. ročníku) v anglickém jazyce. Co se týče pojištění, nezapomeňte 
na pojištění odpovědnosti a hlavně doporučuji připojistit zavazadla, spoustě mých kolegů se stalo, že 
třeba týden po příletu postrádali svůj kufr, než jim dorazil. Portugalci na letišti mají totiž na všechno 
spoustu času ☺. Já letěla z Prahy, s přestupem v Lisabonu a příletem do Porta. Zpáteční letenka stála 
cca 9000 korun, hodně záleží jak dlouho před stáží ji kupujete, nenechávejte to na poslední chvíli jako 
já (jde sehnat i za 7000). Z letiště v Portu do Bragy se musíte dopravit sami, minibus na autobusové 
nádraží v Braze stojí 8 euro, cesta trvá asi 50 minut. Tam už na mě čekala má kontaktní osoba, která 
mě dopravila na koleje, doporučila kde nakupovat jídlo a provedla městem. 

Ubytování: 

Ubytování bylo nejslabším článkem celé stáže. Pokoje byly po dvou s vlastním sociálním zařízením, 
ale na můj vkus celkem špinavé a v koupelně na zdech byla plíseň. Takže po příjezdu jsem si uklidila 
sama a když jsem byla požádat na vrátnici, zda by někdo nemohl přijít a plíseň odstranit, mi bylo 
řečeno, že uklízečky jsou velmi vytížené a že si mám napsat žádost na univerzitu NEMUM. Tak jsem 
tedy udělala, a to několikrát, bez absolutní odezvy. Po čase jsem si zvykla ☺. Klasická kuchyňka jak to 
známe z olomouckých kolejí k dispozici nebyla, pouze místnost se 4 mikrovlnkami a dřezem na 
každém patře. Stravování zajišťované portugalskou stranou bylo však výborné, obědy v restauraci 
hned vedle nemocnice byly vynikající, a potřeba vařit si tím pádem odpadla. Navíc jsme často chodili 
na tříchodové večeře do místní portugalské restaurace za 5 euro včetně nápoje a kávy. Doporučuji 
však alespoň základy portugalštiny, místní vůbec neumí anglicky. 

Stáž: 

Nemocnice v Braze byla úžasná, nově postavená v roce 2011 na kopci nad městem, perfektně 
vybavená. Dostali jsme průkaz na vchod do nemocnice, protože všude hlídala ostraha a jakýkoliv 
návštěvník se musel nahlásit prvně jí. Cesta z kolejí trvala asi 15-20 minut pěšky. Na oddělení 
neurologie se mi moc líbilo, moje tutorka byla zároveň primářkou. Všichni zde byli velmi ochotní, 
dokonce kvůli mně i párkrát vedli ranní sezení v angličtině, abych z toho něco měla. 

Město: 

Braga je velmi krásné, historické město. Univerzitní město se spoustou kostelů, v tomto ohledu mi 
velmi připomínala Olomouc. Co se týče zábavy, Braga nabízí spoustu nočních klubů nebo například 
karaoke na ulici. Nachází se asi 30 km od pobřeží, což mi zezačátku hodně vadilo, nakonec jsem ale 
zjistila, že je to jen dobře, protože koupání v oceánu, který má 15 stupňů, není zrovna příjemné. A 
proto jsme odpoledne chodili na venkovní bazén, který byl asi 3 minuty pěšky od kolejí. 



Cestování: 

Troufám si říct, že náš social program byl asi nejlepší, ve srovnání s kolegy z Porta a Lisabonu. Na 
každý víkend byl pro nás naplánován vícedenní výlet-například čtyři dny v letovisku Algarve na jihu 
Portugalska, Viana do Castelo a Ponte de Lima na severu, samozřejmě Porto a nakonec v rámci 
národního programu Lisabon-ten však moc povedený nebyl. V 50 lidech je těžké si projít město, 
pořád se na někoho čeká. Tudíž jsme měli velké štěstí, že jsme nebyli odkázáni pouze na národní 
program jako ostatní stážisti v Lisabonu a Portu, ale měli jsme velmi akční členy IFMSA pobočky 
v Braze, kteří nás brali nejen na víkendy z města, ale vždy minimálně jeden den v týdnu na další výlet 
a také do svých rodin na večeře, grilování a podobně. 

Certifikát: 

Podmínkou získání certifikátu byl vyplněný a podepsaný Logbook tutorem s požadovanou 80% 
docházkou. Jak nám ale bylo řečeno hned na začátku, přijeli jsme se d Bragy bavit a poznávat 
Portugalsko, tudíž pár dní absence navíc nikdo neřešil. 

Závěr: 

Portugalsko je úžasná země, se skvělou kuchyní a spoustou míst, která stojí za to vidět. I když jsem 
zezačátku nebyla nadšená, že jedu do Bragy, nakonec jsem za to moc ráda. Stáž hodnotím naprosto 
kladně, s jediným záporem, kterým bylo ubytování, ale i na to si člověk brzy zvykne. Proto bych všem 
Bragu doporučila, hlavně kvůli krásné nemocnici a perfektnímu social programu, který zajistí, že se ai 
minutu nebudete nudit. 

 


